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Jõhvis, 5. septembril 2022, nr 1-5.9/12 

 

Koosoleku algus kell 15.00 

                   lõpp kell 16.30 

 

 

Koosolekut juhatas majandus- ja eelarvekomisjoni esimees Paul Paas, protokollis volikogu kantselei 

juhataja-jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning vallavalitsusest heakorra- ja kalmistuspetsialist Liivi Mölder ja 

õigusnõunik Silver Peepmaa (registreerimisleht lisatud). 

 

 

Päevakorras: Jõhvi valla heakorraeeskirja esitatud muudatusettepanekute ülevaatamine ja seisukoha 

võtmine. 

 

Komisjoni esimees Paul Paas: tähtaegselt laekus Jõhvi valla heakorraeeskirja eelnõule 

muudatusettepanekuid kahelt inimeselt – komisjoni esimehelt endalt ja komisjoni liikmelt Andres 

Saarelt. 

Komisjoni esimees tutvustas komisjoni liikmetele Andres Saare esitatud muudatusettepanekuid, tema 

enda ettepanekud olid komisjoni liikmetele esitatud koosoleku kutsega. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu koduloomade ning ka lemmikloomade, sh maod ja mesilased, 

pidamise üle. 

 

Võeti arutusele eelnõu §i 5 tehtud muudatusettepanek – keelata seisva sõiduki mootoril töötada 

õuealal ja elamupiirkonnas kauem kui 2 minutit ning selle nõude kontrollimehhanismide 

võimalikkuse üle. 

Paul Paas: ettepanek pikendada seda aega 10 minutini – kas selle ajaga saab talvel auto soojaks ja 

klaasid jäävabaks? 

Andres Saar: kümme minutit oleks piisav aeg. 

Galina Kisseljova: ehk tuleks vahet teha talvise ja suvise seisuaja suhtes. 

Aare Rebban: heakorraeeskiri peaks andma juhiseid kuidas vallakodanik peaks käituma, kuidas on 

norm ja kombeks, et kui naabrimees mingil moel häirivalt käitub, oleks võimalik vaadata, et kas see 

on õiguspärane, ei peaks rääkima, et kes kontrolli teeb või teha jõuab. 

Mihhail Derbnev: tegelik põhjus on ju selles, et kortermajade juures pargivad autod akende all, kus 

siis ka oma autosid käivitavad, kuid mujal polegi ju ruumi, jääb mõistmatuks milles üldse probleem 

on. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu värske õhu ja korterite ventileerimise teemadel. 

Vello Erik: minu kogemus on, et ükski autojuht ei jäta oma autot niisama ja liigselt soojenema.  

Jakob Pehk toetas 10 minuti seisuaega töötava mootoriga sõidukile. 

Kristjan Keerme: kas sellise aja kehtestamine eeskirja ei lähe vastuollu liiklusseaduse § 13 lõikega 5, 

mis sätestab, et õuealal ja lähemal kui kümme meetrit elamust ei tohi peatatud või pargitud sõidukil 

mootor töötada kauem kui kaks minutit. 

 

JÕHVI  VALLAVOLIKOGU 

 

 



  

Otsustati, et eelnõud arutusel olnud ettepanekuga ei täiendata. 

 

Tarmo Tohver: eelnõu § 3 lõike 6 punktis 3 on sätestatud, et kinnistu omanik või valdaja on 

kohustatud teostama heakorratöid kinnistuga või krundiga külgneval puhastusalal, kas valla poolt 

tellitud heakorratöödes sisaldub kõikide kõnniteede puhastamine? Kui ei sisaldu, siis see punkt võiks 

sisse jääda, et piirnevate kruntide omanikud selle kohustuse täidaksid. 

Komisjoni esimees Paul Paas andis selgitusi kinnistu või krundiga külgnevate alade puhastamise ja 

korrashoiu kohta ning komisjoni liikmete vahel toimus vastav arutelu ja eelnõu sellesse punkti 

muudatusi ei tehtud. 

 

Jakob Pehk: eelnõu § 3 lõike 6 punkti 15 täitmise osas (mitte põletama küttekoldes ja mujal 

ebameeldivat suitsu ja haisu tekitavaid materjale (plastmass, kumm jms)) on erasektoris iga-aastaselt 

probleemid – aedades põletatakse prahti, mis tekitab ebameeldivat suitsu, võiks tekitada kuhugi 

komposteerimisala, kuhu siis kõik elanikud saaksid nt kokku riisutud lehed ja oksad viia. 

Andres Saar: Ida-Virumaa metskonna metsaülema Alar Süda sõnutsi võib lehed viia metsa alla, kuid 

seda kooskõlastatult temaga, st et ta näitab ette koha, kuhu lehed viia. 

Paul Paas: biojäätmete kogumine on reguleeritud jäätmeseadusega, kogu vastavat regulatsiooni ei ole 

mõistlik siin üle korrata. 

Silver Peepmaa kinnitas, et jäätmeseaduse kohaselt ei tohi jäätmeid, sh biojäätmeid üldse põletada. 

Komisjoni liikmete vahel toimus arutelu biojäätmete üleandmise ja jäätmevedamise ning 

jäätmeseadusest tulenevate vastavate kohustuste teemal. 

Arutuse all olnud punkti muutmise osas seisukohta ei võetud. 

 

Mihhail Derbnev: kelle jaoks me selle eeskirja kehtestame, kas inimeste jaoks või valla jaoks, et 

inimesi trahvida? 

Paul Paas: eeskiri on ikka inimestele, et nad kehtivaid reegleid järgiksid ning kui ei järgi, on võimalik 

trahvida, samas trahviraha võiks katta järelevalvele tehtavaid kulutusi. 

Andres Saar: jäätmeseaduse kohaselt on võimalik eraisikutele trahvi teha kuni 300 trahviühikut, 

järelevalveinspektor peab lihtsalt tööle hakkama. 

Paul Paas: mulle on ka otse välja öeldud, et midagi ei juhtu, kui mõnda kehtestatud reeglit ei järgi, et 

järelevalvet nagunii keegi ei tee. 

 

Jakob Pehk: eelnõu § 3 lõike 6 punktis 23 võiks nõuda, et romusõiduk peaks olema kaetud, praegu 

on öeldud, et romusõiduk ei tohi olla nähtav naabrile või möödujale avalikult teelt, siin tekib probleem, 

et kui üks naaber romusõidukit ei näe, siis mujal asuv naaber teisest kandist ikka näeb, ettepanek on, 

et välja võiks jätta sõnad „naabrile või möödujale avalikult teelt“. 

Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

 

Silver Peepmaa: praegu on eelnõu § 2 mõiste romusõiduk kohta sätestatud, et see on sõiduk, mis ei 

saa tehnilise seisukorra tõttu osaleda liikluses, samas on sõidukeid, mis küll ei ole tehniliselt korras 

kuid osalevad näiteks romurallil või muudel selliste sõidukite jaoks korraldatud võistlustel või 

üritustel. 

Komisjoni liimetel vahel toimus arutelu romusõiduki mõiste üle ning otsustati, et eelnõust jäetakse 

välja sõnad: „mis ei saa tehnilise seisukorra tõttu osaleda liikluses või“. 

 

Andres Saar: lisaksin § 4 lõike 1 algusesse täpsustuse „Põllumajandus“(loomad). 

Mihhail Derbnev: sama täpsustus tuleb siis lisada ka sama paragrahvi lõikesse 2. 

Komisjoni liikmed nõustusid täpsustava täiendusega eeltoodud sätetesse. 

 

Komisjoni liikmete vahel tõstatati teema eelnõu § 6 punkti 15 osas, mis keelab kuivatada pesu 

üldkasutataval maa-alal puude vahel ning toimus vastavasisuline arutelu miks selline säte vajalik on. 

 



  

Peale eelnõu arutelu leidsid komisjoni liikmed, et valitsus võiks eelnõu volikogust tagasi võtta ning 

esitatud ettepanekud üle vaadata ja otsustada, millised neist teksti sisse viia ning siis volikogusse 

eelnõu uuesti esitada juba redigeeritud tekstiga. 

 

Paul Paas: komisjon koguneb uuesti järgmise nädala esmaspäeval (12.09.2022) kell 14.00, et üle 

vaadata arengukava ja eelarvestrateegia eelnõusse esitatud muudatusettepanekud. 

 

 

 

 

 

Paul Paas 

Koosoleku juhataja       

 


